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آسایشگاه کهریزک دریافت موادغذایی طبخ شده را 
»ممنوع« کرد

آسایشگاه کهریزک اعلام کرد که شیوع ویروس کرونا، این امکان را به نیکوکاران 
داده اســت تا نذورات خود در ایام عزاداری ماه هــای محرم و صفر را به صورت 
نقدی به موسسه کهریزک اهدا کنند.به گزارش گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران 
جوان،آسایشگاه کهریزک با صدور اطلاعیه ای اعلام کرد که شیوع ویروس کرونا و 
ضرورت رعایت پروتکل های بهداشتی حاکم بر جامعه، این امکان را به نیکوکاران 
داده اســت تا نذورات خود در ایام عزاداری ماه هــای محرم و صفر را به صورت 
نقدی و یا در قالب مواد غذایی خام، به موسسه خیریه کهریزک اهدا کنند.در این 
اطلاعیه آمده است: هر ساله نیکوکاران بسیاری در ایام عزاداری سید الشهدا )ع(، 
نذورات خود را که غالبا مواد غذایی طبخ شــده است به آسایشگاه کهریزک اهدا 
می کردند، اما شیوع ویروس کرونا و ضرورت رعایت پروتکل های بهداشتی حاکم 
بر جامعه و آسایشــگاه کهریزک، سبب شد تا دریافت هر گونه مواد غذایی طبخ 
شــده ممنوع باشد؛ لذا نیکوکاران ارجمند می توانند با اهدای مواد غذایی خام و 
یا پرداخت مبالغ نذورات به آسایشگاه خیریه کهریزک، ضمن ادا کردن نذورات 
خود در ایام ماه محرم، ۳ هزار سالمند، معلول، بیمار ام اس، کودک معلول ذهنی 
و کودک اختلال اتیســم موسسه خیریه کهریزک را یاری کنند.نیکوکاران برای 
پرداخت کمک های نقدی می توانند به وب ســایت موسسه خیریه کهریزک به 
آدرس www.kahrizakcharity.com مراجعــه کرده و یا برای اهدای مواد 

غذایی خام، با شماره تلفن ۴۲۱۱۴۰۰۰ تماس بگیرند.

محموله های سرم وارد ایران شد 
طبق اعــلام معاون فنی گمرک ایران، به تازگی محموله های ســرم وارد ایران 
شــده و ده ها کامیون دیگر نیز از مرز بازرگان در حال ورود است که بدون هیچ 
ایســتایی ترخیص و تحویل وزارت بهداشت خواهد شد.مهرداد ارونقی در گفت 
وگو با ایسنا، اشــاره ای به جزئیات واردات سرم داشت و در این رابطه گفت که 
طــی هماهنگی های صورت گرفته در چند روز اخیر ۲۵ پالت از طریق فرودگاه 
امام خمینی )ره( وارد کشور شده که انجام تشریفات گمرکی آن در حداقل زمان 
ممکن صورت گرفته و تحویل وزارت بهداشت شده است. وی ادامه داد: از سوی 
دیگر قرار اســت ده ها کامیون سرم از ترکیه و از مرز بازرگان وارد ایران شود که 
هم اکنون ۱۸ کانتینر حاوی انواع سرم مورد نیاز از گمرک بازرگان عبور کرده و 
در حال حرکت به سمت تهران است. ارونقی با اشاره به رایزنی های صورت گرفته 
از سوی گمرک ایران و سازمان اطلاعات سپاه جهت تسریع در واردات این سرم ها 
یادآور شد که طی هماهنگی با گمرک متناظر بازرگان در ترکیه مقرر شد با توجه 
به ازدحامی که در گمرک این کشور وجود داشته، محموله های سرم ایران از صف 
خارج و به سرعت به سمت ایران ادامه مسیر دهد.معاون فنی گمرک ایران یادآور 
شد که با دســتور و پیگیری گمرک ایران هیچ گونه ایستایی در ترخیص سرم 
های وارداتی در گمرکات مربوطه وجود نخواهد داشت و به صورت حمل یکسره 

در اسرع وقت ترخیص می شود. 

بخشودگی یک هزار میلیاردی
 کارگاه های آسیب دیده از کرونا

بیــش از ۵۵ هزار کارگاه در سراســر ایران که بعلت شــرایط ظالمانه تحریم و 
اپیدمی ویروس کرونا دچار آســیب شــده بودند از قانون بخشودگی جرایم بهره 
مند شدند .به گزارش روابط عمومی اداره کل تامین اجتماعی غرب تهران بزرگ 
، امیری گنجه مدیرکل تأمین اجتماعی غرب تهران که در حاشیه نشست شورای 
معاونین این اداره کل سخن می گفت با ذکر مطلب فوق افزود : در سطح کشور 
بیش از ۵۵ هزار کارگاه درخواست بخشودگی جرایم را داشتند . از این تعداد ۲ 
هزار و ۶۱۱ درخواســت در سطح شعب اداره کل غرب تهران بزرک ثبت گردید 
است که بیشترین درخواست بخشودگی جرایم به ترتیب  در شعب ۲۵ با ۵۱۳ 
فقره شــعبه یک ۲۷۵ فقره شــعبه ۱۸ با ۲۵۸ فقره و شعبه ۲۸با ۲۳۱ فقره از 
طریق سامانه ثبت گردیده است.وی میزان بخشودگی جرایم کارگاههای تهرانی 
را بیش از یک هزار. میلیارد دانســت و تصریح نمود:  بیش از نیمی از کارگاه های 
بحران زده  تحت پوشش اداره کل غرب تهران بزرگ که شرایط استفاده از طرح 
بخشــودگی جرایم تامین اجتماعی را داشتند از این قانون بهرمند شدند .امیری 
گنجه هدف از اجرای طرح بخشــودگی جرایم کارگاه ها را  کمک و مســاعدت 
به کارگاه های بحران زده دانســت و تاکید کرد: اجرای طرح بخشودگی جرایم با 
توجه به نامگذاری ســال۱۴۰۰ به عنوان سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها 
از سوی مقام معظم رهبری دانست.امیری گنجه تاکید کرد: با شروع تحریم های 
ظالمانه از ســال ۱۳۹۶ و اپیدمی ویروس کرونا و در راستای سیاست های اقتصاد 
مقاومتی و به  منظور مساعدت با کارفرمایان واحدهای تولیدی، صنعتی، معدنی، 
خدماتی و اصناف و در اجرای بند )ث( تبصره ۵ قانون بودجه ســال ۱۴۰۰ کل 
کشور، بخشنامه بخشودگی جرایم کارفرمایان به  اجرا درآمد.شایان ذکر است در 
سطح اداره کل تامین اجتماعی غرب تهران بزرگ بیش از ۱۸۵ هزار کارگاه تحت 
پوشش این اداره کل قرار دارد که از این مجموع ۸۰ هزار کارگاه فعال می باشند 
وی تعداد بیمه شدگان اصلی  تحت  پوشش این کارگاه ها را بیش از یک میلیون 

و ۳۰۰ هزار نفر دانست .

 نظر وزارت بهداشت
 برای تعطیلی دو هفته ای مقبول نیفتاد

رئیس روابط عمومی و مرکز اطلاع رسانی وزارت بهداشت با انتشار توییتی با تاکید 
بر عدم رای گیری برای تعطیلی دو هفته ای در جلســه ستاد ملی کرونا، نوشت: 
در این جلسه نظر وزارت بهداشت مقبول نیفتاد.به گزارش ایسنا، دکتر کیانوش 
جهانپور در این پیام توییتری نوشــته است: »  پیشنهاد وزارت بهداشت مبنی بر 
تعطیلی دوهفته ای در ســتاد مقابله با کرونا پذیرفته نشد، در ستاد، رای گیری 
و رای شــماری انجام نشده، دستگاه ها نظرات و پیشنهاد خود را مطرح می کنند 
و نظر وزارت بهداشــت که قبل ازین هم در نامه به مقام معظم رهبری و رئیس 

محترم جمهوری آمده است مقبول نیفتاده است!«
این در حالی است که صبح دیروز روح الله جمعه ای_ مشاور وزیر کشور در حساب 
کاربری توئیتر خود نوشته بود: »کما فی السابق؛ هرگونه تصمیمی در ستاد ملی 
کرونا به اتفاق آرا تصویب می شود و نظرات فردی و بخشی ملاک تصمیم جمعی 
نیســت. پیشنهاد تعطیلی نیز ابتدا در قرارگاه مورد بحث قرار گرفت و سپس در 
ســتاد ملی کرونا با حضور رئیس جمهور محترم، با توجه به شرایط فعلی بدون 

هیچ مخالفتی، عدم تعطیلی تصویب شد.«

افزایش مدارس برکت به 2500 مدرسه تا پایان سال
تعداد مدارس برکت ســتاد اجرایی فرمان امام تا پایان ســال جاری به ۲ هزار و 
۵۰۰ مدرسه می رسد.مدیرعامل بنیاد برکت از افتتاح ۷۰۰ مدرسه برکت در سال 
جاری خبر داد و افزود: با بهره برداری از این ۷۰۰ مدرســه، تعداد مدارس بنیاد 
برکت تا پایان ســال ۱۴۰۰ به ۲ هزار و ۵۰۰ مدرســه خواهد رسید.امیرحسین 
مدنی همچنین پیش بینــی کرد که تعداد مدارس برکت در ســال آینده به ۳ 
هزار مدرسه برسد.وی خاطرنشان کرد: بنیاد برکت بر اساس توصیه رهبر معظم 
انقلاب مبنی بر ســاخت یک هزار مدرسه و آبادانی هزار نقطه روستایی در کشور 
آغاز به کار کرد و ثمره فعالیت ۱۴ ساله بنیاد در حال حاضر فقط در امور عمرانی 
و زیربنایــی بیش از ۵۳ هزار پروژه اســت.مدیرعامل بنیاد برکت تاکید کرد: در 
حال حاضر ۲۵۰ هزار دانش آموز ساکن مناطق محروم کشور مشغول تحصیل در 
مدارس برکت هستند و بیش از ۳ هزار روستا تحت پوشش فعالیت مدرسه سازی 
بنیاد قرار دارند.مدنی با اشــاره به فعالیت های مدرسه سازی بنیاد برکت افزود: تا 
به امروز یک هزار و ۶۵۰ مدرسه برکت با ۸ هزار و ۵۰۰ کلاس درس در مناطق 
محروم و روستایی کشور به بهره برداری رسیده و تقدیم دانش آموزان این مناطق 
شده است.وی ادامه داد: بنیاد برکت همچنین نسبت به ساخت و تحویل یک هزار 
مدرسه عشایری و جایگزینی با مدارس کانکسی متعهد است که ۵۰۰ مدرسه تا 

پایان سال افتتاح و تحویل وزارت آموزش و پرورش خواهد شد.

مقصد بعدی پیروز حناچی مشخص شد
شهردار سابق تهران درباره شــغل بعدی خود توضیحاتی داد.به گزارش باشگاه 
خبرنگاران جوان، پیروز حناچی شهردار سابق تهران در جمع خبرنگاران اظهار 
کرد: حمل و نقل تهران یک موضوع حاکمیتی است تا قبل از شرایط کرونا روزانه 
حدود ۵ میلیون نفر از حمل و نقل عمومی تهران اســتفاده می کردند.وی ادامه 
داد: در حــال حاضر این عدد به ۲ و نیم میلیون نفر رســیده و حل این معضل 
تنها به عهده شــهرداری تهران نیست زیرا با نوسانات ارز، اقلام گرانتر می شود و 
تحریم هم باید اضافه کنیم همچنین دولت باید به کمک شهرداری بیاید.شهردار 
ســابق تهران گفت: من استاد دانشگاه هستم و از این به بعد به شغل معلمی و 

دانشگاه برمی گردم.

اخبار کوتاه
معاون کل وزارت بهداشت عنوان کرد

ادامه روند صعودی آمار مرگ و میر کرونا تا یک ماه و نیم دیگر

رئیس دانشگاه تهران مطرح کرد

انتقاد از موازی کاری و جزیره ای عمل کردن در تولید واکسن  کرونا
 با تجمیع منابع، زودتر به واکسنی باکیفیت بالاتر و هزینه کمتر می رسیدیم

وزیر بهداشت:

شهر سالم به جای پارکینگ طبقاتی، ایستگاه دوچرخه دارد

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران خبر داد

افزایش 200 درصدی تسهیلات مسکن ایثارگران

۷2 درصد ناوگان اتوبوسرانی تهران فرسوده و بدون سود اقتصادی است

معاون کل وزارت بهداشــت با اشاره به روند بیماری کرونا 
در کشــور و انتقــاد از کاهش رعایــت پروتکل ها، گفت: 
پیش بینی چندین مرجع بین المللی این اســت که تا یک 
مــاه آینده تعداد موارد ابتلاء بالا خواهد رفت و تا یک ماه 
و نیم آینده موارد مرگ صعودی خواهد بود. این در حالی 
است که در کشــور عامل تشــدید کننده تجمع نداشته 
باشیم.به گزارش ایسنا، دکتر ایرج حریرچی، درباره رعایت 
شیوه نامه های بهداشــتی، گفت: رعایت دستورالعمل های 
بهداشــتی به ۳۸ درصد ســقوط کرده است  و ۶۲ درصد 
دســتورالعمل ها رعایت نمی شــود. در ۴ اســتان رعایت 
پروتکل ها به زیر ۲۵ درصد رســیده است و در ۲۳ استان 
پوشش ماسک در اماکن عمومی کمتر از ۵۰ درصد است. 
متاســفانه با توجه به اندازه گیری میزان تحرک مردم در 
جامعه نسبت به شرایط عادی در تابستان ۱۳۹۶ و ۱۳۹۷ 
اکنون ۱۷ درصد میزان رفت وآمدها افزایش یافته اســت 
البته وزارت بهداشــت تا آخرین لحظه مســئولیت تمام 
کارهایی را که مکلف اســت انجــام خواهد داد.وی افزود: 
نمی توان همه مســئولیت ها را متوجه مردم دانســت. اگر 
در واکسیناســیون دچار بد عهدی خارجیان، مسائل مالی 
و... نمی شــدیم و زودتر آن را انجام می دادیم قاعدتا دچار 
چنین وضعی نمی شدیم. اگر اعمال قانون و حمایت مالی 
از اقشــار آسیب پذیر هم بیشــتر صورت می گرفت دچار 
مشــکل نمی شدیم. روز یکشــنبه ۱۷ مرداد از ۱۵۳ هزار 
تخت موجود در کشــور، ۵۱ هــزار و ۵۰۰ مریض کرونا 
مثبت داشــتیم. قبلا بیمارستان های اصلی کشور وضعیت 
اشــغال تخت نزدیک بــه ۱۰۰ درصد داشــتند و الان با 
اضافه شــدن این بار یک سومی شــدیدا از نظر امکانات و 
نیرو دچار مشکل هستیم. حریرچی تاکید کرد: پیش بینی 
چندین مرجع بین المللی این اســت که تا یک ماه آینده 
تعداد موارد ابتلا بالا خواهد رفت و تا یک ماه و نیم آینده 
مــوارد مرگ صعودی خواهد بود. این در حالی اســت که 
در کشــور عامل تشدید کننده تجمع نداشته باشیم چون 
این پیش بینی اعلام شــده بر اساس شرایط عادی است .

معاون کل وزارت بهداشت درباره اقدامات مهم برای مهار 
بیماری، اظهار کرد: شیوه نامه های ما مشکلی ندارد ولی در 
اجرای آنها دچار مشــکل جدی هستیم. ۶۲ درصد مردم 
حداقل هیچ چیــز را رعایت نمی کننــد، گویی که دچار 
لجبازی با خودشــان یا عوامل دیگر شــده اند. مهم ترین 

وظیفــه دینی و ملــی ما در این ایام این اســت که برای 
حفــظ جان خودمان و  دیگران پروتکل ها را رعایت کنیم 
تا جان ایرانیان و شــیعیان عزیز در این ماه مقدس حفظ 
شود. از طرف حکومت نیز اقدامات عاجل خصوصا اعمال 
محدودیت ها و تعطیلی مشاغلی که در معرض خطر بیشتر 
هســتند مهم اســت. ما توانایی تعطیلی عمومی از ابتدای 
کرونا نداشتیم و اکنون باید مراکز خاص مانند رستوران ها 
و محلات تجمع هدف گیری شــود و امکانات بیمارستانی 
را نقویت کنیم. فعلا یک ســوم بیمارستان ها با کرونایی ها 
اشغال است درحالی که بیماران سرطانی، تصادفی و... هم 
همچنان مراجعه می کنند و باید دست به دست هم دهیم 
تا امکانات بیمارستانی را تقویت کنیم. مهم ترین عامل در 
اینجا تامین مســائل مالی است. موضوع اصلی کوتاه مدت 
نیز افزایش واکسیناســیون است. اکنون حدود ۷۳ تا ۸۷  

درصد گروه سنی بالای ۶۰ سال را پوشش دادیم.
۵۰۸ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند

وزارت بهداشــت از فــوت ۵۰۸ بیمــار کووید۱۹ در یک 
شــبانه روز خبر داد.به گزارش ایلنــا و بنابر اعلام وزارت 
بهداشــت، تا روز ۱۹ مردادمــاه، ۱۳ میلیون و ۵۲۰ هزار 
و ۱۲۷ نفر دُز اول واکســن کرونا و ســه میلیون و ۲۷۴ 
هزار و ۹۸۰ نفــر نیز دُز دوم را تزریق کرده اند و مجموع 

واکســن های تزریق شده در کشور به ۱۶ میلیون و ۷۹۵ 
هــزار و ۱۰۷ دُز رســید.در یک شــبانه روز، ۶۴۶ هزار و 
۷۳۲ دُز واکســن کرونــا در کشــور تزریق شــد که یک 
رکورد جدید از شروع فرآیند واکسیناسیون عمومی است.
 افراد واجد شــرایط برای تزریق واکســن حتما در سامانه
 salamat.gov.ir ثبــت نام کننــد.از روز ۱۸ مرداد تا 
روز ۱۹ مردادمــاه ۱۴۰۰ و بر اســاس معیارهای قطعی 
تشخیصی، ۳۹ هزار و ۱۳۹ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ 
در کشور شناسایی شد که ۴ هزار و ۶۳۶ نفر از آنها بستری 
شدند و مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۴ میلیون و 
۲۳۸ هزار و ۶۷۶ نفر رسید.متاسفانه در طول ۲۴ ساعت، 
۵۰۸ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع 
جان باختگان این بیماری به ۹۵ هزار و ۱۱۱ نفر رســید.
خوشــبختانه تا روز ۱۹ مردادماه، سه میلیون ۵۹۱ هزار 
و ۳۱۳ نفــر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارســتانها 
ترخیص شــده اند.۶ هزار و ۷۴۹ نفر از بیماران مبتلا به 
کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارســتانها 
تحت مراقبــت قرار دارند.تا روز ۱۹ مردادماه، ۲۶ میلیون 
و ۶۸۳ هزار و ۶۸۶ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور 
انجام شــده اســت.در حال حاضر ۳۳۶ شــهر کشور در 
وضعیت قرمز، ۸۴ شــهر در وضعیت نارنجی، ۲۸ شهر در 

وضعیت زرد قرار دارند.
افزایش آمار بیماران بستری کرونایی در کیش 

بی سابقه است
سخنگوی وزارت بهداشت و آموزش پزشکی گفت: هرگونه 
تعطیلــی یا محدودیــت کرونایی نیازمنــد همکاری همه 
دستگاه های اجرایی است و باید با افرادی که محدودیت ها 
را نقض می کنند، بر اســاس قانون برخورد کرد، زیرا نقض 
محدودیت، نتیجه ای جز به خطر انداختن جان سایر افراد 
جامعه نخواهد داشت.ســیما ســادات لاری در گفت وگو با 
ایلنا، در مورد درخواست  مدیرعامل کیش مبنی بر تعطیلی 
جزیره برای کنترل اپیدمی کرونا بیان کرد: موارد مثبت ابتلا 
بــه ویروس کرونا در جزیره کیــش در دو هفته اخیر روند 
افزایشی داشته است. همچنین موارد بستری به علت ابتلا 
به کووید ۱۹ نیز در کیش بیشــتر شده است و بیمارستان 
کیش ۵۰ بیمار کرونایی دارد که تا به حال ســابقه نداشته 
اســت. وی ادامه داد: اقدام به تعطیلــی در این جزیره اگر 
واقعی باشــد و تمام پروتکل های بهداشتی و محدودیت ها 
رعایت شــود، یکی از راه های خوب برای شکستن زنجیره 
انتقــال ویروس کرونا در کیش خواهــد بود.لاری افزود: به 
هــر حال مهم تریــن راه انتقال ویروس کرونــا، تجمع ها و 
حضور افراد در کنار هم بدون رعایت فاصله فیزیکی است. 
در پاســاژها و بازارها و مکان های مختلــف، امکان رعایت 
فاصله گذاری کم اســت و در نتیجه منجر به افزایش موارد 
ابتلا به ویروس کرونا و شــیوع بیشتر می شود.وی در مورد 
تعطیلی کیــش، گفت: اجرای محدودیت ها و تعطیلی ها بر 
عهده وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی نیست و در 
این زمینه ستاد ملی مقابله با کرونا و قرارگاه علمیاتی این 
ستاد باید تصمیم گیری کند.لاری افزود: از طرفی نظارت بر 
اجرای محدودیت ها بسیار مهم است و اگر فقط روی کاغذ 
محدودیتی وضع شده و اجرایی نشود یا نظارت مناسبی بر 
اجرا نباشد، تاثیری نخواهد داشت.همان طور که تاکنون در 
مقاطعی تعطیلی یا محدودیتی پیشنهاد یا اعلام شده، اما در 
عمل اجرایی نشده یا نظارت مناسبی بر اجرا وجود نداشته 
اســت.وی افزود: بنابراین هرگونه تعطیلــی یا محدودیت 
کرونایی نیازمند همکاری همه دستگاه های اجرایی است و 
باید با افرادی که محدودیت ها را نقض می کنند، بر اساس 
قانــون برخورد کرد، زیرا نقض محدودیت، نتیجه ای جز به 

خطر انداختن جان سایر افراد جامعه نخواهد داشت.

رئیس دانشــگاه تهران با اشــاره به اینکــه در حلقه های 
تصمیم گیــری، تصمیم ســازی و بســیاری از فعالیت های 
اجرایی کشــور دانشگاه ها وارد نمی شــوند، از موازی کاری 
و جزیره ای عمل کردن در تولید واکســن  کرونا در کشور 
انتقاد کرد.محمــود نیلی احمد آبادی در گفت وگو با ایلنا، 
درباره آمار فوتی های اساتید و دانشجویان این دانشگاه بر 
اثر کرونا اظهار داشــت: در مورد آمار فوتی های ناشــی از 
کرونــا باید بگویم که هم تعدادی از پیشکســوتان ما، هم 
تعدادی از اساتید شــاغل و هم تعدادی از کارکنان در اثر 
کرونا درگذشتند. البته تعداد فوتی ها از میان همکارانی که 
در حال اشتغال هستند، کمتر بوده است.وی اظهار داشت: 
درباره تعداد اســاتید فوت شده در دانشــگاه تهران بر اثر 
کرونا ویروس آمار دقیقی ندارم، اما حدود بیست و چهار یا 
بیســت و پنج نفر است، ضمن اینکه دو نفر از همکاران ما 
نیز در کوه دچار حادثه شــدند که باید از فوت شدگان بر 

اثر کرونا تفکیک شوند.
نیلی درباره تعداد دانشجویان فوت شده بر اثر کرونا گفت: 
در خصوص آمار دانشــجویان فوت شــده بر اثر کرونا نیز 
بایــد بگویم که طبق آخرین اطلاعاتی که از دانشــجویان 
گرفتیم، حدود پنج نفر از دانشــجویان دانشــگاه تهران بر 
اثر ابتلا به کووید۱۹ جان خود را از دســت داده اند.رئیس 
دانشگاه تهران در پاســخ به این سوال که چه انتظاری از 
وزیر علوم بعــدی برای جامعه دانشــگاهی دارید؟ گفت: 
همه صحبت ما این اســت که دانشگاه ها ظرفیت منحصر 

به فــرد و فوق العاده ای برای کشــور هســتند و بهترین 
جوانان کشور به دانشــگاه می آیند.نیلی با اشاره به اینکه 
دانشگاه های ما زیر ســاخت خوبی دارند، گفت: ادعایمان 
این است که دانشگاه های ما از لحاظ سیستم و زیرساخت 
جزو دانشگاه های خوب دنیا هستند و ما به عنوان دانشگاه 
می توانیم مشابه دانشگاه های دیگر دنیا نقش قوی تری در 

حل مسائل کشور و توسعه آن ایفا کنیم.
وی افزود: منحصر کردن دانشــگاه ها بــه مقوله آموزش، 
دانشــجویان و فارغ التحصیلان یک ظلم به دانشــگاه ها و 
امکانات دانشــگاه ها اســت. ما فکر می کنیم در حلقه های 
تصمیم گیــری، تصمیم ســازی و بســیاری از فعالیت های 
اجرایی کشور دانشگاه ها وارد نمی شوند و باید راهکارهایی 
پیش بینی کنیم که بیشتر از این از ظرفیت دانشگاه ها برای 
خدمت به جامعه استفاده شــود و از سوی دیگر نیازهای 
جامعه هم به شکل اصولی تری به دانشگاه ها منعکس شود.

نیلــی بیان کرد: از زمانی که پارک های علمی و فناوری در 
حوزه نوآوری و فناوری فعالیت کردند، یک مرتبه شــاهد 
رشد خیلی زیادی شدیم که در سایر حوزه ها آن را ندیدیم. 
گرچه به طور سنتی دانشگاه ها تجربه ای در حوزه نوآوری 
و فناوری نداشتند، ولی نقش موثر بسیاری از شرکت های 
دانش بنیان و مراکز در دانشــگاه ها در زمان شــیوه کرونا 
ویروس را دیدیم.رئیس دانشــگاه تهــران گفت: امیدوارم 
وزارت علوم از نگاه ســنتی خود در بحث آموزش دانشگاه 
خارج شــود و ظرفیت بزرگ دانشگاه را به اشکال مختلف 

در خدمت کشــور قرار دهد. البته فقط وزارت علوم کافی 
نیست و باید سایر بخش های کشور هم همین کار را کنند.

وی با اشــاره به اینکه جدا کردن آموزش پزشکی از سایر 
آموزش ها اشــتباه بود، گفت: در ایران یک اشتباه تاریخی 
رخ داد و آن هــم جدا کردن آموزش پزشــکی از آموزش  
عالی بود. این اقدام به کشــور صدمه زد؛ البته ممکن است 
شبکه درمان در  کشور بهبود پیدا کرده باشد، ولی کیفیت 
آموزش در شــبکه درمان بســیار مهم اســت، و مشخص 
است که آموزش پزشــکی ما با این تصمیم دچار خسران 
شدید شده اســت.نیلی تاکید کرد: امیدوارم هر چه زودتر 
آموزش پزشــکی با آموزش حوزه وزارت علوم یکی شود، 
زیــرا ما در پژوهش، آموزش، نوآوری و فناوری به شــدت 
نیازمنــد همکاری با هم هســتیم. ویروس کرونا فقط یک 
بحث بهداشتی و درمانی نبود، بلکه به همه حوزه ها مربوط 
می شود.رئیس دانشگاه تهران گفت: نقصان هایی که در این 
زمینه وجود دارد به هر دو حوزه آموزش و آموزش پزشکی 
برمی گردد که به لحاظ اجتماعی در کنار همدیگر نبودند. 
اگرچه تــلاش کردیم این نقصان را بــا همکاری هم حل 
کنیم، ولی موانع قانونی وجود دارد و امیدوارم یک تصمیم 

جدی در این زمینه گرفته شود.
وی درباره اظهارات اخیرش مبنی بر اینکه »هفت واکسن 
داخلــی تا الان رونمایی شــده، در حالی که منابع مالی و 
تخصصی در هیچ جای دنیا امکان چنین سرمایه گذاری را 
نمی دهد. به طور مثال چین با یک میلیار و ۲۰۰ میلیون 

جمعیت فقط دو واکســن برای کرونا دارد و این رویه در 
کشور ما حیف شدن منابع است« گفت: به هر حال منابع 
انســانی، مالی و تجهیزاتی کشور محدود است و مساله ای 
مثل واکســن موضوع پیچیده ای اســت، از این رو ما باید 
منابــع خود را در همــه زمینه ها با هــم تجمیع کنیم تا 
با هزینــه کمتر و کیفیت بالاتر زودتر به نتیجه برســیم، 
وقتی کار به این شــکل تقســیم می شــود، آن اثربخشی 
کــه انتظار می رود را ندارد.نیلی افــزود: نه فقط در حوزه 
واکسن بلکه در برخی  حوزه های دیگر هم همینطور است. 
مــا کارخانجاتی داریم که برای یک یا دو مورد برای آن ها 
از بیرون کشور دانش فنی خریداری کرده ایم در حالی که 
یک کارخانه می توانست دانش فنی را در اختیار بقیه قرار 
دهــد.وی اضافه کرد: در این موارد حتی دانشــگاه ها هم 
می توانند کمک کنند، اما توجهی به آن ها نمی شود، از این 
رو ســعی و خطا می کنند، که همین مسئله هزینه زیادی 
را به کشــور تحمیل می کند.رئیس دانشگاه تهران درباره 
چرایی این موازی کاری ها گفت: ما سازمان های موازی در 
کشور داریم، در حالی که این سازمان ها می توانند تجمیع 
شــوند و از طرفی باید یک وحــدت فرماندهی در حوزه 
اجرا وجود داشــته باشد. بنابر این چون سازمان ها موازی 
هســتند و منابع شان هم مســتقل از ماموریت شان است؛ 
تصمیماتشان هم به شکل جزیره ای گرفته می شود. وقتی 
یک سیســتم به شکل جزیره ای باشد، قطعا این تبعات را 

هم دارد.

وزیر بهداشت گفت: شــهری سالم است که مولفه های مهم 
سلامت در آن بسیار اهمیت داشته باشد، شهری که مولفه های 
مهم زیست محیطی و تاثیرات آن بر سلامت شهر و شهروند 
لحاظ شــود و کاهش آلاینده ها به عنوان یکی از اصلی ترین 
اصول مورد توجه اداره کننده شــهر قــرار گیرد.به گزارش 
خبرنگار ایلنا، سعید نمکی در مراسم انتخاب شهر سهند تبریز 
به عنوان شهر سالم از ســوی سازمان جهانی بهداشت بیان 
کرد: امروز توجه به شــهر ســالم به عنوان یکی از مهم ترین 

پدیده هایی است که بر روان و مولفه های اجتماعی موثر بوده، 
در اصلی ترین پروژه ها نمی توانیم فقط نگاه اصلاح کاربردی به 
ساختار شهرهای خودمان داشته باشیم، باید ببینیم از دیدگاه 
ما در نظام ســلامت شهر سالم چگونه شهری است.وی ادامه 
داد: اولین مولفه هایی که برای شهر سالم به عنوان یک پدیده 
باید در نظر بگیریم، شهری است که اتمسفر و فضای رشد سالم 
شهروندان را فراهم کند، شهر سالم شهری است که شهروند 
در آن احساس امنیت شغلی، سیاسی، اقتصادی، اجتماعی، 

فرهنگی و امنیت سلامت و بهداشت و درمان را داشته باشد.
نمکی افزود: شهری که شهروند در اداره ی شهر خود را مفید 
و موثر بداند و دولت ها به گونه ای عمل کنند که شهروندان به 
صورت مویرگی در اداره شهر دخالت داشته باشند.وی گفت: 
با تغییر دولت و شــهرداری ها و شوراها مردم نباید احساس 
بی نظمی و عدم امنیت کنند، شهری سالم است که مولفه های 
مهم سلامت در آن بســیار اهمیت داشته باشد، شهری که 
مولفه های مهم زیست محیطی و تاثیرات آن بر سلامت شهر 

و شهروند لحاظ شــود و کاهش آلاینده ها به عنوان یکی از 
اصلی تریــن اصول مورد توجه اداره کننده شــهر قرار گیرد.

نمکی گفت: شهر سالم شهری است که مهربانی، صمیمیت، 
مشارکت و دوستی محور زندگی روزمره شهروندانش باشد و 
به جای پارکینگ های طبقاتی، ایستگاه های دوچرخه داشته 
باشد، همچنین پیاده روهای آرام، سبز و دلپذیر برای ورزش 
شهروندان داشــته باشد و باید به مردم شیوه درست زندگی 

کردن را بیاموزیم.

اوحدی گفت: ســال ۱۴۰۰ را سال نهضت ساخت مسکن 
نامگذاری کردیم و امیدواریم شــاهد محقق شدن تفاهم 
نامه ساخت ۷۰ هزار مسکن برای جامعه ایثارگری باشیم.
سعید اوحدی، معاون رئیس جمهورو رئیس بنیاد شهید و 
امور ایثارگران در گفتگو با باشگاه خبرنگاران جوان، درباره 
ادامه ریاست خود در بنیاد شهید در دولت سیزدهم اظهار 
کرد: مــن اعتقاد دارم تا روزی که مــا در خدمت جامعه 
ایثارگری هســتیم، به دلیلی که همه جامعه ما خودشان 
را مدیون حماســه های جامعه ایثارگــری می دانند، باید 
تمامی تــلاش خود را بکنیم تــا صادقانه در خدمت آن ها 
باشــیم. تا هر زمان که تقدیر باشد، باید شکرگزار باشیم.

وی افزود: حکایت ما در بنیاد شهید، مانند دونده ای است 
که هنگامی که می خواهد به خط پایان برســد، باید همه 
انــرژی خود را به کار بگیرد تا با قدرت بیشــتری به خط 

پایان برســد. در این روز ها ما باید همه تلاشمان را بکنیم 
تا برنامه هایی که در بنیاد شــهید مد نظر بوده اند، محقق 
شــوند و حتما برای دولت ســیزدهم هم آرزوی موفقیت 
داریم. قطعا جامعه ایثارگری هم همان طور که همیشــه 
در تمامی شــرایط کشور در خدمت این نظام مقدس بوده 
اند، حتما در خدمت این دولت نیز هســتند.رئیس بنیاد 
شــهید و امور ایثارگران در خصوص کار هایی که باید در 
دولــت رئیس جمهور جدید در اولویت قرار بگیرند، گفت: 
در جلسه ای که با آقای رئیسی به صورت حضوری داشتم، 
تاکید شد که از موضوعات و مشکلات و چالش های جدی 
بنیاد شهید، موضوع اشــتغال فرزندان جامعه ایثارگری، 
چالــش اول است.ســعید اوحدی با تاکید بــر این که در 
قانون بودجه سال ۱۴۰۰، موضوع تبدیل وضعیت جامعه 
ایثارگری در بند »د« تبصــره ۲۰، صراحت قانونی دارد، 

اظهار کرد: خدمت دســتگاه ها و معاونین منابع انســانی 
می گویــم که واقعا در این موضوع تعلل نکنند. هیچ جایِ 
چانه زدن و تفســیر کردن برای ایــن قانون وجود ندارد. 
این قانون صراحت دارد. استخدام و نیز تبدیل وضعیت با 
هر عنوانی که این افراد استخدام شدند؛ شرکتی، طرحی، 
آزمایشی، همه باید استخدام رسمی شوند.وی خاطر نشان 
کــرد: چالش دوم ما، مســائل مختلف در حــوزه درمانی 

جامعه ایثارگری است. 
رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران عنوان کرد: تمهیدات 
بسیار خوبی شده اســت. هیئت امنا مصوبات خوبی داده 
اند تا بتوانیم قدم های جدی برداریم. امســال هم با توجه 
به مصوبه بســیار خوبی که دولت برای تسهیلات مسکن 
جامعه ایثارگری داد، سال ۱۴۰۰ را سال« نهضت ساخت 
مســکن« نامگذاری کردیم.اوحدی یادآور شد: تسهیلات 

مســکن، متوســط ۲۰۰ درصد افزایش پیدا کــرده اند. 
امیدواریم با همت مسئولان در بنیاد شهید و استاندارانی 
که در دولت آقای رئیســی مشــغول خواهند شد، شاهد 
محقق شــدن این تفاهم نامه که برای ۷۰ هزار مســکن 
منعقد شــده است باشیم.وی در ادامه گفت: موضوع آخر، 
بند »ز« تبصره ۷ قانون بودجه است. موضوع تامین خودرو 
برای جانبازان ۷۰ درصد و ۵۰ درصد که تفاهم نامه خوبی 
با وزارت صمت تهیه شــده است. امیدواریم زمینه اجرایی 
شدن این تفاهم را حداکثر از ماه آینده شاهد باشیم.رئیس 
بنیاد شــهید و امور ایثارگــران در پایان تصریح کرد: این 
نوید را خدمت مشــمولین ماده ۳۸ می دهم که بر اساس 
تاکیدی که آقای نوبخت دیروز در دولت داشتند و دستور 
اقدام ســریع دادند، امیدواریم به زودی شــاهد پرداخت 

آخرین معوقات ماده ۳۸ به این افراد باشیم.

هاشمی گفت: متاســفانه ۷۲ درصد از ناوگان اتوبوسرانی 
تهران فرسوده است و فعالیتشان هم سود اقتصادی ندارد.
به گــزارش باشــگاه خبرنــگاران جــوان، ســیدمناف 
هاشــمی معاون حمل و نقل و ترافیک شــهرداری تهران 
در جلسه علنی شــورای شهر تهران اظهار کرد: متاسفانه 
۷۲ درصد از ناوگان اتوبوســرانی تهران فرســوده است و 
فعالیتشان هم ســود اقتصادی ندارد و باعث آلودگی هوا 
می شــود.وی ادامــه داد: ما در بخش مترو، مشــکلات و 
نواقصــی داشــتیم و تلاش ما این بود کــه همه آنها رفع 

شــوند، در شــرایط کرونا ســرعت فاصله حرکت قطارها 
افزایش پیدا کرد و طبــق آمار اخیر، ۷۰۰ الی ۸۰۰ هزار 

نفر در روز از مترو استفاده می کنند.
هاشــمی افزود: در این شرایط کرونایی، اعزام قطارهای ما 
۲۸ درصد افزایش پیدا کرد و همچنین ما تعمیرات ۳۱ رام 
قطار را هم در دستور کار خودمان قرار دادیم.هاشمی گفت: 
اجرای طرح دوچرخه اشــتراکی، احداث مسیرهای ویژه 
دوچرخه ســواری مناسب ســازی معابر بــرای معلولان و 
جانبازان، ساخت خیابان کامل، برنامه ریزی جهت اجرای 

مسیر اتوبوس برقی در خیابان جمهوری اتفاق افتاده است.
وی ادامه داد: همچنین توسعه کیفی خطوط مترو شامل 
تکمیل دسترسی ها، تکمیل هواکش ها، تکمیل پست های 
برق، تکمیل راه های دسترســی از طریق نصب پله برقی و 
آسانســور و اورهال ناوگان مترو، خرید مستقیم اتوبوس 
توسط شهرداری، بازسازی ناوگان اتوبوس رانی و نوسازی 
 ناوگان تاکســیرانی در این دوره مدیریت شــهری انجام 

 شده است.
هاشمی با اشاره به قیمت بلیت، گفت: در تمام دنیا قیمت 

واقعــی بلیت را دریافت می کنند اما ما هنوز نتوانســتیم 
یک ســوم ســهم دولت را از آنها بگیریم، دولت اقدامات 
لازم را انجام نداد و حتی سهم خود را هم پرداخت نکرد.

وی یادآور شد: سرفاصله حرکت قطارها در خط یک از ۵ 
دقیقه به ۳.۵ دقیقــه، در خط ۲ از ۵ دقیقه به ۳ دقیقه، 
در خــط ۳ از ۱۰ دقیقــه بــه ۶ دقیقه،  در خــط ۴ از ۵ 
دقیقه به ســه و نیــم دقیقه، در خط ۵ هــم از ۵ دقیقه 
 به ســه و نیم دقیقه و خــط ۶ از ۲۵ دقیقه به ۱۵ دقیقه

رسیده است.


